

Hedvig VON EHRENHEIM, *Causal explanation of disease in the iamata of Epidauros*

Abstract: This paper analyses the cause of disease as perceived in Classical and Hellenistic Greece, and in particular in the *iamata* of Epidauros, cure inscriptions collected and set up in the sanctuary of Asklepios at Epidauros in 350 BC, some of which date back to c. 450 BC. It is concluded that the *iamata* reflect a plurality of explanations of disease that co-existed in ancient Greece and complemented each other.

Résumé : L'article analyse la cause des maladies telle qu'elle était perçue dans la Grèce classique et hellénistique, et en particulier dans les *iamata* d'Épidaure, des récits de guérison rassemblés et présentés dans le sanctuaire local d'Asclépios vers 350 avant notre ère (certains récits pouvant remonter au milieu du siècle précédent). Ces *iamata* reflètent une pluralité d'explications qui coexistaient en Grèce ancienne et se complétaient mutuellement